
PARGAS STAD 

ÄLDRERÅDET 1/2023 

Tid: 24.1.2023 kl. 10.30-11.35 

Plats: Styrhytten, stadshuset 

 

 

Närvarande Nyberg Widar  ordförande 
Ahlsund Christina medlem 
Brunnsberg Annika medlem 

 Ginman Leif  medlem 
 Kronqvist-Sundström Clara medlem 
 Lindqvist Yngve medlem 
 Nyberg Johan  medlem    
 Nymalm Elisabeth medlem 
 Planting Ann  medlem 

Åkerfelt Bertil  medlem 
 
 Knuts Åsa  sekreterare 
 
Frånvarande Salonen Markku vice ordförande 
 
 
 
§  1 Öppnande av mötet. 

Ordföranden öppnade mötet kl. 10.30. Ordföranden önskade nya medlemmen Johan 
Nyberg välkommen till äldrerådet. 
 

§ 2 Mötets laglighet och sammankallande. 
 Ordföranden konstaterade mötet vara lagenligt sammankallat och beslutfört. 
 
§ 3 Justering av protokoll 
 Protokollet från senaste möte justerades. 
 
§ 4 Verksamhetsplan 2023 

Äldrerådet tog del av den föreslagna verksamhetsplanen. Denna läggs som grund för året. 
Ett tillägg i punkt 9: Åbos äldreråd. 

 
§ 5 Verksamhetsberättelsen 2022 
 Verksamhetsberättelsen godkändes. 
 
 
 



 
§ 6 Hälsningar från kommunområdena 

Äldrerådet konstaterar att halkskydd är mycket viktiga för den äldre befolkningen. Ett bra 
sätt att förebygga halkolyckor är att använda halkskydd. Vi kan läsa i dagstidningar att 
flera orter i vinter delat ut halkskydd till den äldre befolkningen. Nu uppmanar äldrerådet 
att också Pargas stad skall dela ut halkskydd. Äldrerådet skriver en skrivelse till styrelsen 
om detta. 
 
Alla pensionärsföreningar kommer att få besök av hälsocoach Kitty Seppälä. Kitty Seppälä 
förevisar och vägleder rörelser och praktiska gymnastikövningar för äldre personer.  3.3 är 
hon i Nagu och följande dag besöker hon Iniö. Sedan står de andra föreningarna i tur. 

  
Det kommer i vår att ordnas en fest för äldre med musikalisk underhållning i alla 
kommunområden. 

 
På Tennbyvägen finns mitt i trottoaren ett träd och en bit bort en trädstubbe som 
lämnats kvar då trädet kapats.  I synnerhet för sådana personer som använder sig av 
rollatorer eller färdas i rullstolar står dessa helt i vägen. Eftersom trottoaren är så smal så 
måste dessa personer ta sig ner på körbanan då de ska gå förbi trädet/stubben. Detta kan 
leda till otrevliga olyckor. Sekreteraren lovade kontakta trädgårdsmästare Annette 
Backholm. 
 
På många ställen i staden borde gångbanorna och cykelbanorna kontrolleras. Det finns 
kantstenar vid övergångsställen och på en del ställen står sneda stenar upp. En 
påminnelse (via meil) bör igen skickas. 
 
På rutten Iniö-Gustavs har m/s Aura bytts ut mot m/s Sterna. Det enda passagerar-
utrymmet som finns är beläget under bildäck. Detta betyder att detta utrymme inte 
passar för rörelsehämmade eller äldre. På m/s Sterna finns det inte heller ett café. Det 
föregående äldrerådet har redan en gång skrivit en skrivelse om detta (feb 2021) till 
staden och nu vill detta råd att man kontaktar staden igen.  
 
Planeringen av sportplansomgivningen, Korpo aktiverande samlingsplats är i full gång. 
 
Vi planerar bjuda in olika personer till våra möten bl.a någon som berättar om stadens 
nya strategi och dessutom önskar vi få svar på frågor om vem som bevakar stadens 
intressen i Varha och vise versa. 
 
För personer som vill bo hemma eller för sådana som inte ännu fått en plats på en 
serviceenhet upprätthålls ofta kontakten mellan hemmen och serviceenheterna via 
datorer. Många problem kommer att uppstå mellan dessa då alla äldre personer inte 
behärskar tekniken och flera kan vara svåra att besöka då de bor så långt borta i periferin. 
 
Postutdelningen i skärgården. Regionchefen för Postis produktion i sydvästra Finland 
meddelar att enligt postlagen är Posti skyldig att dela ut och samla in brevförsändelser 
fem dagar i veckan medan utdelningen av dagstidningar och tidskrifter samt reklam är 
kommersiell och omfattas inte av skyldigheten att levereras varje dag. Vi skärgårdsbor har 
alltid sett dagstidningar som post vilka dagligen skall utdelas i postlådan men så är nu inte 



fallet utan dagstidningarna utdelas på många ställen endast en gång i veckan. Fortsätter 
det på detta vis måste vi helt sluta prenumerera på dem. Dagstidningar kan också läsas 
digitalt men alla har inte möjlighet till detta.  Äldrerådet uppmanar stadsstyrelsen att 
kontakta Posti med budskapet att postutdelningen framförallt i skärgården måste 
förbättras. 

 
§ 7 Övriga ärenden 

En önskan om att det igen skulle börja publiceras i NYTT en ”äldrerådsruta” i vilken 
medlemmarnas namn är uppräknade och med texten kontakta oss gärna i frågor som 
berör de äldre i staden.  
 
Rådet beslöt kopiera upp ett tvåspråkigt ”infoblad” var det framgår medlemmarnas namn 
samt verksamhetsplan. Dessa kan delas ut vid olika evenemang. 
 
Äldrerådet har erhållit ett protokollsutdrag från social- och hälsovårdsnämndens möte 
daterat 15.12.2022 angående rådets skrivelse om missnöjet med organiserandet av 
säsongvaccineringarna på Vapparvägen. Social- och hälsovårdsnämnden meddelar att de 
har diskuterat skrivelsen och antecknat den till kännedom. 
 
Det finns brist på serviceboendeplatser i Pargas. Många patienter blir länge liggande på 
ÅUCS då det inte finns tillräckligt med lediga platser och detta blir i längden dyrt för 
staden. Staden kan inte själv bygga då all sjukvård nuförtiden hör till välfärdsområdet 
men Pargas stad borde planera för flera platser så att sedan välfärdsområdet kan ta över 
planerna och börja agera. 
 
Sekreteraren påminde om att skattekort behövs vid arvodesutbetalningen annars går det 
60 % i skatt. Skattekorten kan föras till stadens information, områdeskontor eller ges åt 
sekreteraren. 
 
 

§ 8 Följande möte. 
 Följande möte hålls i mars. 
 

 
  
 Pargas 24.1.2023  
 
 
 
   
Widar Nyberg    Åsa Knuts 
ordförande    sekreterare 
 
 
 
 
 

  


